# CHINESE JOURNAL OF SOCIOLOG



上海大学主办

1981年10月创刊

双月刊

2015年1月20日出版

**SHEHUI** 2015-1

第 35 卷

中国人文社会科学核心期刊 美国EBSCO host数据库源刊 中文社会科学引文索引(CSSCI)源刊 国家社科基金资助期刊 教育部名刊工程入选期刊 至国中文核心期刊

第二届中国出版政府奖提名奖 第三届中国出版政府奖

中国百强报刊







1981年10月创刊

(双月刊)

2015 年第 1 期 | 总第 35 卷 | 2015 年 1 月 20 日出版

### 专题:历史社会学

### 渠敬东

1 返回历史视野,重塑社会学的想象力中国近世变迁及经史研究的新传统

### 周飞舟

26 差序格局和伦理本位 从丧服制度看中国社会结构的基本原则

### 林 鹄

49 宗法、丧服与庙制 儒家早期经典与宋儒的宗族理论

### 杨善华 孙飞宇

74 "社会底蕴":田野经验与思考

### 陈云松 边燕杰

92 饮食社交对政治信任的侵蚀及差异分析: 关系资本的"副作用"

### 何光喜 赵延东 张文霞 薛 品

121 公众对转基因作物的接受度及其影响因素 基于六城市调查数据的社会学分析

### 李颖晖

143 教育程度与分配公平感:结构地位与 相对剥夺视角下的双重考察

### 梁永佳

161 中国农村宗教复兴与"宗教"的中国命运

### 王星

184 技能形成的社会建构 德国学徒制现代化转型的社会学分析

### 书评

### 高明华

206 偏见的生成与消解 评奥尔波特《偏见的本质》

### 卢文超

229 理查德·彼得森的文化生产视角研究



## Chinese Journal of Sociology (Bimonthly)

Vol. 35 | No. 1 | January 20th, 2015

### QU Jingdong

Back to Historical Views, Reconstructing the Imagination of Sociology. New Tradition of Classical and Historical Studies in Modern Chinese Transformation

### ZHOU Feizhou

26 The Mourning Apparel System and Social Structure in China

### LIN Hu

49 Ancestor and Chinese Lineage. What the Great Chinese Minds Thought about It

### YANG Shanhua SUN Feiyu

74 On Social Ground: Fieldwork Experience and Thoughts

### CHEN Yunsong BIAN Yanjie

92 Analyzing the Corrosive and Differential Roles of Social Eating in Political Trust: The Side Effects of Guanxi Capital

## HE Guangxi ZHAO Yandong ZHANG Wenxia XUE Pin

121 A Sociological Analysis on the Public Acceptance of GM Crops in China: Based on a Sampling Survey in 6 Cities

### LI Yinghui

143 Education and Perception of Distributive Justice. Based on Structural Explanation and Relative Deprived Theory

### LIANG Yongjia

161 Religious Revival in Rural China and the Fate of "Religion" in China

### **WANG Xing**

184 The Social Construction of Skill Formation: A Sociological Approach to the Modernization of the Apprenticeship in Germany

### **GAO** Minghua

206 Prejudice: Its Generation and Reduction. Review of The Nature of Prejudice

### LU Wenchao.

229 Richard A. Peterson's Production of Culture Perspective



2015 Vol. 35

主管单位 上海市教育委员会

主办单位 上海大学 编辑出版 《社会》编辑部

上海市上大路99号32信箱 通信地址

200444 邮政编码

电话 021-66135633 66135221 网址 http://www.society.shu.edu.cn 电子邮箱 society1981@163.com 印刷 上海贝叶图书有限公司

国内发行 全国各地邮政局

邮发代号 4-364

国外发行 中国国际图书贸易总公司

海外代号 M6036 国内定价 ¥ 25.00

RESPONSIBLE INSTITUTION

SPONSORED BY

**EDITED AND PUBLISHED BY** 

**MAILING ADDRESS PHONE NUMBER** 

HOME PAGE

E-MAIL ADDRESS

PRINTED BY

**OVERSEAS ISSUER OVERSEAS CODE OF ISSUING** 

PRICE

**PUBLICATION DATE** 万方数据

Shanghai Municipal Education Commission

Shanghai University

Editorial Office of Chinese Journal of Sociology

P.O. Box 32, 99 Shangda Road, Shanghai 200444, PRC

86-21-66135633 66135221 http://www.society.shu.edu.cn

society1981@163.com

Shanghai Pattra Publishing Company

China International Book Trading Corporation

M6036 \$25.00

Jan. 20, 2015



ISSN 1004-8804